
 

 

En resposta a l’Avantprojecte de llei per a l’erradicació de l’amiant a Catalunya la nostre 
empresa, SEMMA SM SAVALL 2014, SL com a empresa inscrita al RERA i que desenvolupa 
treballs de retirada de amiant majoritàriament en casos d’urgència, exposa la següent 
proposta de millora. 

Som una empresa especialitzada en la rehabilitació de naus industrials que han sofert un 
sinistre, ja sigui per incendi o qualsevol altre catàstrofe meteorològica. El principal problema 
que ens trobem és la limitació que estableix la normativa en el marc de les actuacions 
d’emergència de retirada d’amiant. 

Quan una nau industrial ha sofert un sinistre, en la majoria dels casos, trobem plaques de 
fibrociment de les cobertes malmeses. Aquest fet provoca la contaminació del medi ambient a 
causa de l’emissió de partícules en suspensió a l’ambient, el perjudici de la salut publica i el 
perill de despreniment de les mateixes. 

El principal impediment que ens trobem és la limitació que estableix la normativa que 
especifica que només es poden retirar una totalitat de 100m2 amb un pla genèric 
(d’urgència) i en cas d’haver de retirar superfícies més grans, s’ha de tramitar un pla específic. 

La normativa del pla genèric ens impedeix actuar d’emergència erradicant l’emissió de 
partícules ja què, la gran majoria de naus industrials superen els 100m2 de superfície malmesa.  

Si la nostre empresa ha de sol·licitar l’aprovació d’un pla específic per la retirada d’una coberta 
malmesa d’una nau industrial que supera els 100m2, ens suposa una espera de 7 dies per la 
realització del pla més 45 dies per l’aprovació del mateix per l’administració. Haver-nos 
d’esperar més d’un mes per obtenir l’aprovació i iniciar les feines, significa que durant tot 
aquest temps, les plaques de fibrociment malmeses estan emeten partícules al medi ambient i 
en perill de despreniment afectant de forma severa la salut publica, fet que no ens podem 
permetre. 

Per aquest motiu sol·licitem dues propostes: 

- Augmentar, acreditant la intervenció d’urgència en cas que fos necessari amb un 
informe d’alguna autoritat competent com els Cossos de Bombers o la Policia, els 
metres quadrats a retirar. O simplement, no establir una limitació de metres quadrats. 

- Facilitar l’aprovació del pla específic per part de l’administració en un període de 
temps molt inferior al establert. 



 

 

Per altre banda, un altre impediment que ens trobem en la normativa del pla genèric és la 
limitació que estableix la normativa que especifica que les hores màximes per treballador que 
es podem dur a terme son 4 hores amb una total d’hores màximes entre tots els treballadors 
de 16 hores. Igual que en el cas anterior, el més important de l’actuació d’emergència és 
minimitzar l’afectació a la salut publica. La limitació de les hores que pot realitzar un 
treballador o bé, el total d’hores de tots els treballadors, enredereix la erradicació d’aquest 
impacte ambiental i de salut publica.  

Per aquest motiu sol·licitem la següent proposta de millora: 

- Augmentar les hores màximes entre tots els treballadors a un total de 32 hores, el 
doble, per poder augmentar la rapidesa d’eliminació del impacte ambiental i de salut 
publica.  

- Augmentar les hores màximes per treballador a 8 hores, amb la mateixa finalitat. 

 

  


